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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  IV/2015 

 

 

 

z IV Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

17 lutego 2015 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 17 lutego 2015 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 17 lutego 2015 r., o godz. 16:15. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 15 radnych, 

nieobecnych – 0 radnych. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- 0 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

5. Lidia Blaszka  – Radca Prawny, 

6. Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami, 

7. Danuta Marciniak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach, 

8. Leonard Szmatuła – Prezes Zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o.  

w Rakoniewicach, 

9. Sołtysi. 

 



2 

 

 

 

 

 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

IV/18/2015 

IV/19/2015 

IV/20/2015 

IV/21/2015 

IV/22/2015 

IV/23/2015 

IV/24/2015 

IV/25/2015 

IV/26/2015 

IV/27/2015 

IV/28/2015 

 

 

 

 

14 – 15 

16 – 17 

17 – 18 

19 

19 – 20 

20 – 21 

21 – 22 

22 – 23 

23 

23 – 28 

28 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja na temat funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w roku 

2014. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie - za rok 2014. 

9. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a. rozpatrzenia skargi, 

b. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014 - 

2020, 

c. określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014 - 2020, 

d. określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz 

najemcy, 

e. wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Rakoniewice udziału w drodze 

wewnętrznej, 

f. określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym 

do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Rakoniewice, 

g. wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej w 

drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim w 

roku 2015,  

h. przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego, 

i. zwolnień w podatku od nieruchomości, 

j. zmiany Uchwały Nr XLVI/348/2014 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 28 

października 2014 r. w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego, leśnego i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia inkaso,  

k. zmiany Uchwały budżetowej na 2015 rok, 

l. wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki, 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 
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Przebieg IV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 17 lutego 2015 r. 

 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

Radny P. Koza zgłosił wniosek o wykreślenie z punktu 9.”Podjęcie uchwał”, podpunktu d) 

„w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz 

najemcy”. Radny zauważył, że kwestia dotyczy mieszkania na stadionie i w związku  

z pojawiającymi się wątpliwościami co do konsekwencji związanych ze sprzedażą  

ww. mieszkania chciałby cofnąć ww. projekt uchwały do ponownego przeanalizowania przez 

Komisje.  

 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 

Nad wnioskiem głosowało 15 obecnych na sesji radnych. 

Za przyjęciem wniosku głosowało - 5 radnych;  

przeciwko - 1 radny;  

wstrzymało się - 9 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał radcę prawnego, jak należy zinterpretować to głosowanie. 
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Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę dla zinterpretowania obowiązujących 

przepisów pozwalających na zmianę porządku obrad sesji. 

 

Po przerwie Przewodniczący udzielił głosu Izabeli Blaszce – radcy prawnemu, która 

wyjaśniła, że do zmiany porządku obrad potrzebna jest bezwzględna większość głosów 

ustawowego składu Rady, w tym wypadku potrzeba by 8 głosów „za”. Dodała, że aktualnie 

nie ma dostępu do ustawy i nie ma możliwości podania konkretnej podstawy prawnej.  

 

Radny D. Wajs zapytał skąd pewność, że w tym przypadku Rada proceduje za pośrednictwem 

głosowania zwykłą większością głosów a nie bezwzględną, skoro radca prawny nie jest  

w stanie powołać się na przepis prawny.  

 

Radca prawny powiedziała, że właśnie w tym przypadku chodzi o bezwzględną większość 

głosów, a decyzję o tym podjęła na podstawie wiedzy, którą posiada, jako radca prawny. Jeśli 

radny życzy sobie konkretną podstawę prawną, to po opanowaniu problemu technicznego ją 

poda.    

 

Nie zgłoszono innych wniosków. 

Dalej Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr III/2014 z III sesji VII kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z III sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało - 15 radnych;  

przeciwko - 0 radnych;  

wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z III sesji Rady.  
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Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

Wiceprzewodniczący Rady – M. Maćkowiak przypomniał, że kilka lat temu zwracał już 

uwagę na budynek znajdujący się w Rakoniewicach, na ul. Grodziskiej, pod nr 3. Jest on 

wystawiony na sprzedaż. Aktualnie jego stan techniczny nie wygląda na dobry – zagraża 

bezpieczeństwu. Zaproponował, aby sprawą zajął się nadzór budowlany.  

 

Radny B. Chałupka poruszył następujące kwestie:  

- zwrócił uwagę, że jednym z postulatów minionej kampanii wyborczej było uatrakcyjnienie 

okolic wozu Michała Drzymały. Zapytał, jak ta sprawa wygląda; 

- w okolicach marketów POLO i Eko nie jest uporządkowany ruch ani pieszych, ani 

pojazdów. Poprosił, aby osoba kompetentna odpowiednio rozplanowała ten ruch,  

m.in. przejście dla pieszych, aby nie dochodziło do wypadków, 

-   jak będzie wyglądało obejście przy nowej kaplicy cmentarnej w Rakoniewicach. 

Nadmienił, że wszyscy są zadowoleni z nowo powstałego domu przedpogrzebowego; 

- mieszkańcy dopytują się o sprawę generatorów wiatrowych, które mają być usytuowane  

w granicach lub niedaleko granic naszej Gminy. Jaki jest aktualny stan tego problemu i jaka 

jest rola naszego samorządu w tej sprawie; 

- mieszkańcy zwracają uwagę na przewracające się stare drzewa, szczególnie na ulicy 

Dębowej w Rakoniewicach. Radny zauważył, że widać, że te drzewa są chore. Zasugerował, 

czy nie byłoby dobrze posadzić w miejsce tych starych drzew nowe.    

 

Radna G. Cielecka poruszyła następujące tematy: 

- poinformowała, że rozpoczął się remont ratusza w Rostarzewie. Poprosiła, aby 

systematycznie kontrolować wykonywane prace, by remont przebiegał sprawnie i właściwie. 

Przy okazji zgłosiła wniosek o usunięcie starych lip na ulicy Rakoniewickiej i posadzenie  

w ich miejsce nowych; 

- radna zapytała (taką wolę zgłaszają mieszkańcy Rostarzewa), czy jest możliwe powstanie 

domu dziennego pobytu dla seniorów i osób z upośledzeniem w stopniu niewielkim. 

Szczególnie chodzi o rozwiązanie kwestii osób z upośledzeniem, które mogą uczęszczać do 

szkół tylko do 23 roku życia, a później przebywają w domach (nie ma dla nich żadnej 

alternatywy); 
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- radna przyłączyła się do wniosku radnego B. Chałupki dotyczącego uatrakcyjnienia miejsca 

przy wozie Michała Drzymały. Zauważyła, że lekcję historii związaną z tym patriotą można 

by rozszerzyć, ponieważ przez pewien czas Drzymała mieszkał na terenie obecnego 

Cegielska. Do dziś stoją ruiny tego domu i stara studnia. Można by utworzyć projekt gminny 

przeznaczając środki na zachowanie takich miejsc.   

 

Radny D. Wajs poinformował, że zapoznał się z wystąpieniem pokontrolnym Wojewody 

Wielkopolskiego, z 17.10.2014 r., dotyczącym przeprowadzenia kontroli w zakresie zasad 

wydawania, wygaszania i cofania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz  

w zakresie oceny zasad obsługi CIDG. Radny zauważył, że wystąpienie to jest obszerne 

(składa się z 18 stron), w związku z czym odczytał tylko fragment wskazujący na 

nieprawidłowości w wydawaniu, wygaszaniu i cofaniu zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych. Radny zwrócił się z następującymi pytaniami: 

- czy radni poprzedniej kadencji zostali poinformowani o tym wystąpieniu pokontrolnym, 

- jakie konsekwencje zostały wyciągnięte wobec tego pracownika, 

- jakie konsekwencje zostały wyciągnięte wobec przełożonego tego pracownika, 

- jakie działania naprawcze zostały wprowadzone w związku z takimi zaniedbaniami. 

 

Radna W. Janczak zapytała, kiedy będzie można obejrzeć budynek pałacu w rakoniewickim 

parku i kto obecnie się nim zajmuje. 

 

Radny J. Bernakiewicz poruszył następujące kwestie : 

- ponowił wniosek, zgłoszony późną jesienią, w sprawie naprawy ścieżki pieszo-rowerowej  

w Jabłonnie, obok cmentarza komunalnego. Chodzi o fragment, gdzie kostki się poluzowały  

i zagrażają bezpieczeństwu; 

- mieszkanki zwracają uwagę na watahę wałęsających się, dużych psów. 

    

Więcej radnych nie zabrało głosu. 

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Głos zabrał Bogdan Schulz – sołtys Wioski, który poruszył następujące sprawy : 

- odnosząc się do zamiaru sprzedaży mieszkania w budynku na stadionie w Rakoniewicach, 

przypomniał o wykonywanej w przeszłości pracy społecznej na rzecz budowy tego obiektu. 
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Zwrócił się do radnych z prośbą, aby nie podejmowali decyzji o sprzedaży. Stwierdził,  

że mieszkań na stadionach, w szkołach itd. nie wolno sprzedawać. Przypomniał o starej 

strzelnicy, którą przy pomocy środków unijnych być może można by reaktywować; 

- zwrócił uwagę na niewłaściwe parkowanie samochodu przez jednego z mieszkańców 

Wioski, który tym postępowaniem utrudnia innym korzystanie z drogi, 

- zaproponował, aby przenieść element skateparku, który obecnie znajduje się na stadionie  

w Rakoniewicach, a który aktualnie tylko zawadza.   

 

Karol Matysiak – sołtys Łąkiego Nowego zauważył, że w związku ze zbliżającą się wiosną 

rozpocznie się praca równiarek. Zapytał, czy Rada mogłaby podjąć uchwałę, w której 

zadecydowano by, że za równanie dróg płacone będzie od kilometra, a nie od przepracowanej 

godziny, ponieważ zarzuca się sołtysom, że przy obecnej formie celowo przedłużają pracę 

równiarek. Dalej sołtys zapytał, dlaczego za wynajem sal sołtysi muszą oddawać pieniądze do 

Gminy, a za wynajmowanie sali OSP w Rakoniewicach środki te zostają do dyspozycji 

jednostki.   

 

Nikt z sołtysów nie zabrał więcej głosu. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Najpierw Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 

sesjami (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Zastępca Burmistrza A. Pawłowski poinformował, że po raz kolejny spotkał go zaszczyt 

reprezentowania Gminy Rakoniewice w obradach Rady Społecznej ZOZ. Jest to organ, który 

przede wszystkim opiniuje, wnioskuje i jest powołany po to, aby pomóc organowi 
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założycielskiemu czyli Radzie Powiatu, w sprawowaniu opieki, czy nadzoru nad szpitalem. 

Dalej Zastępca Burmistrza przedstawił skład Rady Społecznej oraz pokrótce omówił tematy 

poruszone na pierwszym posiedzeniu. Nadmienił, że Rada m.in. opiniuje, analizuje skargi 

składane na szpital, dlatego warto, aby były one formułowane na piśmie.       

 

Dalej Burmistrz odniósł się do zagadnień poruszonych przez radnych w punkcie czwartym  

i sołtysów w punkcie piątym porządku obrad.   

Wiceprzewodniczącemu Rady – M. Maćkowiakowi Burmistrz odpowiedział, że budynek 

znajdujący się na ul. Grodziskiej nr 3 jest własnością osoby prywatnej. Burmistrz poprosi, aby 

Wydział Gospodarczy zajął się tą kwestią. Najpierw trzeba będzie skontaktować się  

z właścicielem tego budynku. 

 

Radnemu B. Chałupce Burmistrz udzielił następujących odpowiedzi : 

- co do wozu Michała Drzymały – Gmina pamięta o zbliżającej się 160 rocznicy urodzin i 80 

rocznicy śmierci M. Drzymały, która przypada w 2017 roku. Wóz Drzymały jest obiektem 

czynnym. Klucze do niego mają pracownicy Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa i grupy 

wycieczkowe mają możliwość jego zwiedzenia. Burmistrz zastanawia się nad kupnem 3 - 4 

sztuk tablic plenerowych, które byłyby zamontowane na stałe, a które informowałyby  

o historii wozu i postaci Michała Drzymały. Nadto Burmistrz planuje, aby w roku 2017 

został, przy wozie, odsłonięty postument Michała Drzymały wraz z jego żoną; 

- co do uporządkowania ruchu w okolicach marketów –tam, gdzie właścicielem terenu są 

spółki, tam Gmina za wiele nie może zrobić. Co do organizacji samych  przejść dla pieszych, 

Burmistrz zasugerował, że można by ustalić pewne konkrety i zwrócić się z wnioskiem do 

Komisji Bezpieczeństwa; 

- co do terenu przy kaplicy cmentarnej -  na prośbę Burmistrza odpowiedzi udzielił Leonard 

Szmatuła – Prezes Zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o., który wyjaśnił, że 

Zakład ma plan zagospodarowania tego terenu, czeka tylko na odpowiednią pogodę. Do 

końca kwietnia sprawa powinna być zakończona. Pewne kwestie muszą jeszcze zostać 

uzgodnione z księdzem Proboszczem, aby wykonał porządek na swojej części. Prezes dodał, 

że Zakład ma już pozwolenie na zburzenie starej kaplicy. Można by to już zrobić  

i pozostawić bałagan, ale można też zaczekać i od razu wykonać pełne zagospodarowanie 

terenu i w takim kierunku Zakład chce iść; 

- w sprawie generatorów wiatrowych – na terenie Gminy Rakoniewice ma stanąć jedna 

turbina, na terenie jadąc w kierunku Wielichowa, na tzw. górce wielichowskiej, skręcając  
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w polną drogę w kierunku Pruszkowa, po około 200 m, po prawej stronie. Obecnie inwestor 

czeka na pozwolenie na budowę, które wydaje Starosta Grodziski. W tej sprawie odbyło się 

spotkanie z zaniepokojonymi mieszkańcami, gdzie został przedstawiony cały przebieg 

procedowania. Burmistrz powiedział, że będzie cieszył się, jeśli ta inwestycja powstanie, 

ponieważ wiąże się to z wpływami do budżetu gminnego środków w wysokości 2% od 

wartości budowli, a wartość ta szacowana jest na kilkanaście milionów złotych;  

- w sprawie przewracających się drzew przy ul. Dębowej – Burmistrz przedstawi tę sprawę 

służbom ochrony środowiska na jutrzejszym spotkaniu z pracownikami; 

 

Radnej G. Cieleckiej Burmistrz odpowiedział : 

- w sprawie remontu ratusza w Rostarzewie – na wniosek wykonawcy i po doświadczeniach  

z lat poprzednich co tydzień odbywają się tzw. rady budowy, w których uczestniczą m.in. 

inwestor, inspektorzy nadzoru, przedstawiciele Urzędu. Burmistrz wyraził nadzieję, że 

systematyczność spotkań pozwoli na wyeliminowanie na bieżąco pojawiających się 

problemów; 

- w sprawie powstania domu dziennego pobytu – Burmistrz poinformował, że na koniec 

ubiegłego roku do Sejmu wpłynął projekt ustawy o tworzeniu klubów seniora i domów 

seniora. Burmistrz przypomniał, że wypowiadał się na ten temat w mediach. Powiedział, że 

chciałby, aby najpierw klub seniora powstał w Rakoniewicach, w miejscu, gdzie obecnie 

działa Ośrodek Pomocy Społecznej, wykorzystując przy okazji istniejącą tam infrastrukturę, 

funkcjonującą Bibliotekę, Warsztaty Terapii Zajęciowej i Spółdzielnię Socjalną. 

Przeprowadzono w tej sprawie wstępne rozmowy z Prezesem Stowarzyszenia Pomocy 

Dzieciom „SERCE” – Mirosławą Sworowską,  z Kierownikiem WTZ – Katarzyną Krysmann 

oraz Dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Grodzisku Wlkp. – Agnieszką 

Brambor Nolką. Burmistrz wyraził nadzieję, że będzie można wykorzystać środki, które 

obiecane są w projekcie tej ustawy oraz wykorzystać możliwości osób niepełnosprawnych, 

które w tej chwili aktywnie uczestniczą w WTZ, a które w tych zajęciach nie będą mogły brać 

udziału. Mają one stanowić naturalne zaplecze i zająć się osobami starszymi poprzez 

przygotowywanie drobnych posiłków, doraźną opiekę itd. Burmistrz powiedział, że 

wczytując się w zapisy projektu Senior – Wigor można stwierdzić, że to miejsce już jest 

gotowe na to, by uruchomić klub seniora. Kluby takie miałyby powstać również w innych 

miejscowościach na terenie naszej Gminy m.in. w Rostarzewie, Jabłonnie. Zaznaczył, że jest 

to na etapie planowania, a najszybciej będzie można to uruchomić nie wcześniej niż na 

początku 2017 r.; 
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- w sprawie usunięcia drzew na ul. Rakoniewickiej – są to drzewa usytuowane przy drodze 

krajowej i może być problem z decyzją, czy aż w takim zakresie można ten temat podjąć. 

Sprawa ta także zostanie przedstawiona na jutrzejszym spotkaniu z pracownikami.   

 

Radnemu D. Wajsowi Burmistrz odpowiedział, że uczestniczył w spotkaniu z osobą, która 

przeprowadzała kontrolę. Kontrola taka była przeprowadzona po raz pierwszy, zatem  

i poprzedni i obecny pracownik, mimo obowiązujących przepisów, działali trochę po omacku. 

Przekaz generalnie był taki, że wszystko jest źle. Burmistrz zwrócił jednak uwagę, że 

niejednokrotnie na sprawy patrzy przez pryzmat wnioskodawcy, a nie obowiązujących 

przepisów, nawet jeśli jest to na granicy prawa.  Poinformował dalej, że radni poprzedniej 

kadencji nie zostali zapoznani z protokołem pokontrolnym, ponieważ jest on ogólnie 

dostępny i każdy mógł się z nim zapoznać (był on skierowany na ręce Burmistrza). Nie 

wyciągnięto żadnych konsekwencji wobec tego pracownika ani jego przełożonego. Co do 

działań naprawczych, Burmistrz poinformował, że spotkał się z pracownikiem, który 

wykonuje te czynności, także z członkami Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Zwrócono uwagę na kwestie, z których albo sobie nie zdawano sprawy, albo 

nie zauważano ich lub trwało się w błędzie, który się powtarzał. Burmistrz wyraził zdanie, że 

to wystąpienie pokontrolne wpłynie na to, że następna kontrola wykaże, że te główne zarzuty 

już się nie pojawiają. Obecnie komisja kontroluje niektóre punkty w sposób bardziej 

radykalny. Tam, gdzie sprawa jest ewidentna, odmawia się przyznania koncesji na sprzedaż 

alkoholów danej kategorii procentowej. Zobowiązano także Gminę do kontrolowania 

deklaracji składanych przez przedsiębiorców dotyczących ilości sprzedaży danego alkoholu.   

 

Radnej W. Janczak Burmistrz odpowiedział, że jak najbardziej budynek pałacu można 

obejrzeć. Zasugerował, aby zorganizować spotkanie dla wszystkich radnych, by mogli 

zobaczyć jak ten budynek wygląda wewnątrz, jak i na zewnątrz (np. przed kolejną sesją 

Rady).    

 

Radnemu J. Bernakiewiczowi Burmistrz wyjaśnił, że wiele osób sygnalizuje konieczność 

naprawy ścieżek pieszo-rowerowych. Dodał, że będzie chciał, aby na najbliższej sesji Rady  

w budżecie Gminy znalazły się środki na drobne naprawy, chodzi bowiem o bezpieczeństwo 

naszych mieszkańców. Warto wykonać kompleksowy przegląd ścieżek, by zidentyfikować 

miejsca najbardziej niebezpieczne.     
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Sołtysowi K. Matysiakowi, w sprawie pracy równiaki, Burmistrz odpowiedział, że uwaga jest 

cenna. Nie trzeba jednak do tego uchwały Rady, a jedynie odpowiedniego skonstruowania 

umowy z wykonawcą. Jeśli chodzi o wnoszenie opłat za korzystanie z sali, Burmistrz 

odpowiedział, że odniesie się do tego na następnej sesji, bądź wcześniej w Urzędzie Gminy, 

ponieważ aktualnie nie ma żadnej wiedzy na ten temat.  

 

Radny D. Wajs stwierdził, że być może innym sprawność wypowiedzi udzielanych przez 

Burmistrza imponuje, osobiście oczekuje jednak konkretnych odpowiedzi. Przypomniał, że 

pytał m.in. o podjęte działania naprawcze, a Burmistrz w zasadzie na to nie odpowiedział.  

Tymczasem możliwości naprawczych jest wiele m.in. można takiego pracownika wysłać na 

szkolenia, kursy itd. Dalej zauważył, że osoba zajmująca się tymi sprawami (co można 

wyczytać z Biuletynu Informacji Publicznej) zatrudniona jest w Urzędzie od 2009 roku.  

W uzasadnieniu do wyboru tej osoby podczas konkursu napisano, że osoba ta świetnie zna się 

na sprawach informatyki, tymczasem sam nabór dotyczył zatrudnienia na stanowisku ds. 

pożytku publicznego, ochrony danych osobowych i informatycznych. Ciekawe jest to, że w 

uzasadnieniu pisze się, że osoba ta jest specjalistą w sprawach informatyki, nagle zajmuje się 

wieloma innymi sprawami, a teraz okazuje się, że przez 6 lat nie potrafiła nabyć 

podstawowych kompetencji. Radny przypomniał, że na grudniowej sesji Burmistrz również 

kwestionował protokół ciała kolegialnego, uznając, że nie do końca było ono sprawiedliwe  

i skrzywdziło pracowników Urzędu Gminy. W tym przypadku Burmistrz stosuje podobną 

argumentację, co, zdaniem radnego, jest kompromitujące. Radny powiedział, że oczekuje 

odpowiedzi jakie zostały wprowadzone działania naprawcze i dlaczego nie wyciągnięto  

w stosunku do tej osoby, lub tych osób, konsekwencji.  Dalej radny opowiedział, jak zasada 

odpowiedzialności funkcjonuje w firmach prywatnych.     

 

Burmistrz podziękował radnemu, że zwraca uwagę na jego sprawność wypowiedzi. 

Przypomniał, że zaraz po szkole średniej pracował jako sprzedawca w sklepie radiowo-

telewizyjnym, następnie w smażalni ryb, dalej w ubojni indyków, jako pomocnik murarza, w 

pieczarkarni i wie, co to jest system kar i nagród i ciężka praca.   

 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania Burmistrza. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 
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W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 15 obecnych radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych;  

przeciwko – 0; 

wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Pkt 8. Informacja na temat funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rakoniewicach w roku 2014. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie - za rok 

2014. 

Informację na temat funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w roku 

2014 oraz sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy  

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie - za rok 2014 przedstawiła Danuta 

Marciniak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach (informacja stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu).  

 

Radny D. Wajs powiedział, że przeanalizował sprawozdanie sporządzone przez OPS. Dla 

porównania zapoznał się także ze sprawozdaniami z innych Gmin m.in. ze sprawozdaniem  

z działalności OPS dzielnicy Bemowo w Warszawie, które uważa za wzorcowe (chodzi m.in. 

o kwestię wizualną). Dane w nim przedstawione są w tabelach, na wykresach, zastosowano 

nagłówki, spacje itd. dzięki temu jest ono czytelne. Co do kwestii merytorycznej, dane  

w sprawozdaniu OPS w Rakoniewicach przedstawiono bardzo ogólnie. Radny stwierdził, że 

wiele rzeczy w tym sprawozdaniu brakuje m.in. nie podano ilu rodzinom przyznano dane 

świadczenie, brakuje statystyk ze względu na cel przyznania pomocy (np. ile przyznano 

świadczeń na leki i leczenie, ile na zakup żywności, na opłatę czynszu, gazu itd.). Dzięki tym 

informacjom radni wiedzieliby z jakimi najczęściej problemami borykają się mieszkańcy 

naszej Gminy. Brakuje informacji w jakich obszarach problemowych realizowana była praca 

socjalna (np. na rzecz uzyskania środków materialnych, na rzecz poprawy warunków 

mieszkaniowych itd.). Dalej radny zauważył, że z inicjatywy Zespołu Interdyscyplinarnego  

w ubiegłym roku przeprowadzono programy profilaktyczne, także zakupiono dla wszystkich 

szkół z terenu Gminy pozycje książkowe (m.in. „Niebieska Karta w szkole. Procedury.”+ 

płyta CD). Radny zapytał, czy oprócz zakupu tych książek są prowadzone spotkania  

z uczniami poprzez wykwalifikowane osoby, czy te książki spełniają swoją rolę, czy ktoś je 
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wykorzystuje. Następnie radny D. Wajs zapytał, gdzie w sprawozdaniu znajduje się 

informacja na temat wywiadów środowiskowych, w tym wywiadów na potrzeby innych 

placówek, pomocowych instytucji np. świadczeń rodzinnych, wywiady dotyczące zobowiązań 

alimentacyjnych itd. Głównym narzędziem pracy pracownika socjalnego są wywiady 

środowiskowe, a statystyk na ten temat brakuje. Co do wykazu potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej radny zauważył, że w punkcie 2. zapisano : „Zwiększenie zatrudnienia 

pracowników socjalnych proporcjonalnie do liczby ludności gminy w stosunku jeden 

pracownik socjalny na 2 tys. mieszkańców.”. W naszym OPS pracowników jest czterech, 

zatem można przyjąć, że dwóch brakuje. 

 

Kierownik potwierdziła, że dwóch pracowników brakuje, wyjaśniając, że barierą do 

zwiększenia zatrudnienia jest m.in. baza lokalowa. Dodała, że w przyszłym roku 

przygotowując sprawozdanie, na sugestię radnego, rozszerzy te informacje.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag ani pytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie przedstawionego sprawozdania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych (nieobecny na sali - radny  

R. Siemieńczuk) 

Za przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z realizacji gminnego 

programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 14:40 do godz. 

15:00. 

 

Pkt 9. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi przedstawił Przewodniczący Rady.  

Pan Dariusz Wajs (zam. Rakoniewice, Plac Powstańców Wlkp. 35/2) pismem z dnia 

19.11.2014 r. zwrócił się do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu oraz do Wojewody 

Wielkopolskiego o podjęcie postępowania, w trybie nadzorczym, w celu sprawdzenia 

zgodności z prawem czynności wykonywanych przez Burmistrza Rakoniewic, w związku  
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z ogłoszeniem przetargu dotyczącego sprzedaży nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Rakoniewice, położonych w obrębie Rakoniewic (dot. tzw. Winnicy).  

Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu przekazała ww. pismo, wg właściwości, do Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach, prosząc o poinformowanie o podjętych działaniach  

w celu wyjaśnienia sprawy (pismo wpłynęło do Urzędu Miejskiego w Rakoniewicach w dniu  

04 grudnia 2014 r.; do biura Rady - w dniu 08 grudnia br.). Przewodniczący Rady przekazał 

ww. pismo do Komisji Rewizyjnej, z prośbą o zbadanie zasadności zarzutów podniesionych 

przez pana D. Wajsa. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Rakoniewicach na posiedzeniu w dniu 

09 stycznia 2015 r. rozpoznała skargę pana Dariusza Wajsa. Ustosunkowując się do pisma 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Nr WK-0524/6/2014 z dnia 28 listopada 2014 

r. dotyczącego nieprawidłowości w ogłoszeniu przez Burmistrza Rakoniewic przetargu w 

dniu 6 października 2014 r. na sprzedaż nieruchomości oznaczonej geodezyjnie jako działki 

nr 42 i 43 zapisane w KW nr PO1S/00033731/9 oraz działka nr 50/3 zapisana w KW 

PO1S/00047361/5, Komisja Rewizyjna zapoznała się z czynnościami związanymi z 

ogłoszeniem i przeprowadzeniem przetargu na zbycie prawa własności ww. działek (pismo 

Burmistrza Rakoniewic nr OR.1510.3.2014 z dnia 7 stycznia 2015 r.). 

Przeanalizowano w szczególności kwestię omyłkowego wskazania w ogłoszeniu jako 

podstawy prawnej art. 39 ust. 1 zamiast art. 38 ust. 1 i 2 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami oraz jego sprostowanie. Ponadto zapoznano się z szeregiem czynności 

przeprowadzonych w toku organizowania i przeprowadzenia przetargu, 

Z uwagi na brak - zarówno z racjonalnego jak i z prawnego punktu widzenia podstaw do 

odwołania lub unieważnienia przetargu, Komisja Rewizyjna jednogłośnie postanowiła 

wystąpić do Rady Miejskiej w Rakoniewicach z projektem uchwały Rady o uznanie skargi w 

całości za bezzasadną.  

 

Głos w sprawie Winnicy zabrał radny D. Wajs. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby ze względu na obszerność i wielowątkowość 

wypowiedzi, radny dał swoją wypowiedź na piśmie – jako załącznik do protokołu.  

Radny przychylił się do ww. propozycji - wypowiedź radnego w tej sprawie stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 12 radnych;  

przeciwko – 2 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/18/2015 w sprawie rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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B) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania" na lata 2014 – 2020 przedstawiła Danuta Marciniak – Kierownik Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Rakoniewicach.  

Podjecie uchwały jest konieczne w związku z zawiadomieniem o wszczęciu przez organ 

nadzoru Wojewody Wielkopolskiego postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia 

nieważności uchwały Nr III/10/2014 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 23 grudnia 

2014r.  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania dla osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 

2014-2020. 

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód 

osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium 

dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 w/w ustawy.  

Ustanowiony programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 (M.P. z 2013 r. poz. 1024) przewiduje 

udzielanie wsparcia w zakresie dożywiania osobom spełniającym kryterium dochodowe w 

wysokości 150 % kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy o pomocy społecznej. Zgodnie 

ze wskazówkami MIPS w zakresie realizacji uchwały Rady Ministrów gmina może udzielać 

wsparcia w formie: posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osobom spełniającym 

kryterium dochodowe w wysokości 150 % kryterium  tylko w przypadku uchwalenia przez 

gminę stosownej uchwały podwyższającej kryterium dochodowe do tego poziomu. 

W związku z trudną sytuacją dochodową i życiową osób i rodzin korzystających ze wsparcia 

systemu pomocy społecznej w projekcie uchwały postanawia się podwyższyć kryterium 

dochodowe do 150% w zakresie dożywiania w formie: posiłku, świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych co ułatwi oraz uskuteczni działalność zapobiegającą rozszerzaniu się 

ubóstwa, ograniczy również zjawisko niedożywienia dzieci i młodzieży o niskich dochodach 

lub znajdujących się w trudnej sytuacji oraz osób dorosłych w szczególności samotnych w 

podeszłym wieku, chorych i niepełnosprawnych. 

 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych:  

za przyjęciem projektu uchwały -15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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Uchwała Nr IV/19/2015 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 

2014 – 2020   stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

C) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014 – 2020 przedstawiła 

także D. Marciniak. 

Podjęcie uchwały jest konieczne w związku z zawiadomieniem o  wszczęciu przez organ 

nadzoru postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr  

III/11/2014 Rady Miejskiej  w Rakoniewicach z dnia 23 grudnia 2014 r. w sprawie zasad 

zwrotu wydatków na przyznaną pomoc w zakresie dożywiania dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

W projekcie uchwały postanawia się odstąpić od żądania zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin wymienionych w uchwale Rady Ministrów z dnia 10 

grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020 

(M.P.  z 2013r., poz. 1024), jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej, dochód osoby w 

rodzinie lub dochód rodziny nie przekracza 150 % kryterium dochodowego, o którym mowa 

w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/20/2015 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 
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„Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014 – 2020  stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

D) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego na rzecz najemcy przedstawiła Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki 

nieruchomościami. 

Gmina Rakoniewice jest właścicielem działki w Rakoniewicach, na której posadowiony jest 

budynek, w którym znajdują się niewyodrębnione lokale mieszkalne (lokal nr 1 i lokal nr 2) 

oraz lokal niemieszkalny stanowiący zaplecze lokalowe dla stadionu, z pomieszczeniami 

socjalnymi dla sportowców. Najemca lokalu mieszkalnego nr 1 złożył wniosek o sprzedaż 

zajmowanego przezeń mieszkania. Na posiedzeniu komisji w dniu 7 kwietnia 2014 r. 

przedstawiono Radnym informację o wniosku, o stanie faktycznym i prawnym oraz  

o zamiarze ewentualnej sprzedaży lokali. Radni przyjęli powyższe do wiadomości, nie 

wnosząc tym samym żadnych zastrzeżeń. W związku z tym przygotowano do sprzedaży lokal 

mieszkalny nr 1 o pow. 102,62 m
2
 wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku i gruntu 

do 10262/50094 części. Z uwagi na fakt, że na działce nr 53 znajdowała się także budowla 

sportowa (stadion), dokonano podziału geodezyjnego w wyniku którego wydzielono między 

innymi zabudowaną opisanym powyżej budynkiem działkę nr 53/1 o pow. 0,1259 ha. 
W projekcie uchwały wyraża się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaży ww. lokalu na 

rzecz  najemcy lokalu. Wartość lokalu mieszkalnego wraz z pomieszczeniami przynależnymi 

i udziałem w częściach wspólnych budynku i gruntu została określona przez rzeczoznawcę 

majątkowego w wysokości 204 000,00 zł. i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 

sprzedaży. Wysokość bonifikaty uzależniona jest od sposobu zapłaty ceny i wynosi  

odpowiednio:  

1. w przypadku jednorazowej wpłaty należności z tytułu ceny – 50  % wartości,  

2. w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności  

w 4 ratach w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  -  30 % wartości,  

3. w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności  

w 3 latach, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 20  % wartości, 

4. w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w ciągu 

10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – 5  % wartości. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 1 radny;  

przeciwko – 10 radnych;  

wstrzymało się – 4 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały nie został przyjęty. 
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E) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Rakoniewice 

udziału w drodze wewnętrznej przedstawiła Joanna Nolka. 

W wyniku podziału gruntu (dz. nr 125 w Rakoniewicach), pomiędzy działkami powstała 

droga wewnętrzna,  połączona z drogą publiczną. Droga ta (dz. nr 125/11) stanowi własność 

prywatną. Gmina Rakoniewice jest właścicielem działki nr 127, która nie ma dostępu do drogi 

publicznej. Właściciel drogi wewnętrznej (dz. 125/11) zamierza ustanowić jej współwłasność.  

W takim stanie rzeczy Gmina Rakoniewice – w celu zapewnienia działce nr 127 dostępu  

do drogi publicznej - ul Ogrodowej, nabędzie udział w ww. drodze wewnętrznej (dz. 125/11) 

do 1/6 części. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na nieodpłatne nabycie przez Gminę Rakoniewice 

udziału w ww. drodze wewnętrznej tj. udziału w prawie własności działki nr 125/11  o pow. 

0,0610 ha. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/21/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Rakoniewice 

udziału w drodze wewnętrznej stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  

F) Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów w 

postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Rakoniewice przedstawił Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic. 

Zgodnie z ustawą o systemie oświaty o przyjęciu dziecka do publicznego przedszkola 

decyduje dyrektor po przeprowadzeniu postępowania rekrutacyjnego na wniosek rodzica 

kandydata. Pierwszy etap postępowania rekrutacyjnego prowadzony jest na podstawie 

kryteriów określonych w art. 20c ust. 2 w/w ustawy. Drugi etap postępowania rekrutacyjnego 

przeprowadza się na podstawie kryteriów, które określa organ prowadzący zgodnie                  

z art. 20c ust. 4,5 i 6. 

W projekcie uchwały określa się następujące kryteria wraz z liczbą punktów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Rakoniewice: 

1. podleganie przez kandydata rocznemu obowiązkowemu przygotowaniu 

przedszkolnemu, zamieszkującemu w obwodzie szkoły, w którym przedszkole ma 

swoją siedzibę – 10 pkt.; 

2. zamieszkiwanie kandydata, nie podlegającego rocznemu obowiązkowemu 

wychowaniu przedszkolnemu, w obwodzie szkoły, w którym przedszkole ma swoja 

siedzibę - 5 pkt.;  
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3. pozostawanie rodziców kandydata w zatrudnieniu lub prowadzeniu przez nich 

działalności gospodarczej lub pobieraniu nauki w systemie dziennym -2 pkt.; 

4. uczęszczanie rodzeństwa kandydata do przedszkola pierwszego wyboru - 1 pkt; 

5. uzyskanie dochodu na osobę w rodzinie kandydata nieprzekraczającego 100% kwoty, 

o której mowa w art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach 

rodzinnych (Dz. U. z 2013 r. poz. 1456 ze zm.) - 1 pkt. 

Ponadto w projekcie uchwały określono dokumenty niezbędne do potwierdzenia spełniania 

kryteriów, o których mowa  wyżej : 

1. wniosek o przyjęcie dziecka do przedszkola; 

2. oświadczenie rodziców o zatrudnieniu lub prowadzeniu działalności gospodarczej lub 

pobieraniu nauki w systemie dziennym; 

3. oświadczenie o uczęszczaniu rodzeństwa kandydata do przedszkola pierwszego 

wyboru; 

4. oświadczenie rodzica o dochodzie na osobę w rodzinie kandydata. 

 

Radna G. Cielecka odniosła się do samej rekrutacji do przedszkoli. Przypomniała, że Komisja 

Oświaty od kilku lat pracowała nad tym, aby odpowiednio przygotować dzieci z terenu naszej 

Gminy do obowiązku szkolnego poprzez możliwość uczęszczania do przedszkoli. Radna 

wyraziła nadzieję, że określenie zasad rekrutacji do przedszkoli nie wpłynie negatywnie i że 

wszystkie chętne dzieci zostaną przyjęte. Dalej radna przypomniała o podjętych, w ostatnich 

latach, działaniach mających na celu likwidację braku miejsc w przedszkolach.  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/22/2015 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Rakoniewice stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

G) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego  

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2015 przedstawił A. Pawłowski. 
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W projekcie uchwały wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia z Powiatem Wolsztyńskim 

w sprawie współdziałania w wykonaniu zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej  

w   roku 2015. 

Porozumienie Gminy Rakoniewice z Powiatem Wolsztyńskim ma dotyczyć wsparcia 

finansowego działalności zespołu wczesnego wspomagania dla dzieci przedszkolnych 

wymagających szeroko pojętej terapii. W/w zespół jest prowadzony przy Zespole Szkół 

Specjalnych w Wolsztynie przez specjalistów z zakresu rewalidacji i rehabilitacji dziecięcej 

przy ścisłej współpracy z lekarzem pediatrą i neurologiem dziecięcym. Zajęcia prowadzone     

są zarówno z dzieckiem, jak i jego rodzicami minimum dwa razy w tygodniu po około             

3 godziny dziennie. Stosowane metody i formy pracy uzależnione są od rodzaju dysfunkcji 

dziecka. Uczestniczyć w zajęciach mogą dzieci mające opinię Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej o wczesnym wspomaganiu rozwoju. Z Gminy Rakoniewice uczęszcza obecnie 

na zajęcia 6 dzieci. W celu realizacji porozumienia Gmina Rakoniewice przekaże Powiatowi 

Wolsztyńskiemu kwotę  6 000,00 zł. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/23/2015 w sprawie  wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego  

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2015 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego przedstawiła J. Nolka 

W projekcie uchwały postanawia się o przyjęciu do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na bieżącym utrzymaniu  

i ochronie dróg powiatowych w obszarze zabudowanym, na terenie Gminy Rakoniewice,  

w roku 2015. Wartość przyjętego zadania określa się na kwotę 10.000,00 zł 

Przyjęcie ww. zadania pozwoli na sprawniejsze zaspokojenie potrzeb społeczności lokalnej, 

przedsiębiorców oraz podróżujących przez naszą gminę, a także zwiększy bezpieczeństwo i 

estetykę pasa drogowego. Do zadań związanych z bieżącym utrzymaniem dróg powiatowych 

należeć będą: 

1. utrzymanie kanalizacji deszczowej, 

2. utrzymanie czystości i porządku na terenie dróg powiatowych w zakresie wynikającym z 

art. 5 ust. 4 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach (Dz.U.2013 r. poz. 1399 z późn. zm.) – nie dotyczy zimowego utrzymania dróg, 
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3. prowadzeniu okresowych kontroli stanu dróg powiatowych na terenie zabudowanym 

Gminy Rakoniewice, w zakresie pkt. 1 i 2. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/24/2015 w sprawie  przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

I) Projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości przedstawiła Lidia 

Kardzis – inspektor ds. wymiaru podatków.   

Art. 7 ust. 1 i ust. 2 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych określa zwolnienia ustawowe  

w podatku od nieruchomości. Na podstawie art. 7 ust. 3 Rada Gminy może wprowadzić  

w drodze uchwały inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ustawie, m.in. zwolnienia 

w podatku od nieruchomości obejmujące grunty, budynki oraz ich części stanowiące 

własność Gminy, z wyjątkiem zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej. 

W projekcie uchwały postanawia się zwolnić z podatku od nieruchomości grunty i budynki 

zajęte pod: biblioteki, sale wiejskie, świetlice, obiekty sportowe, domy kultury, muzea, domy 

pogrzebowe, kaplice cmentarne, domy cmentarne, cmentarze komunalne z wyjątkiem części 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej oraz budowle kanalizacji sanitarnej 

wykorzystywane do zbiorowego odbioru ścieków komunalnych. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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Uchwała Nr IV/25/2015 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu. 

 

J) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/348/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie poboru w drodze inkasa 

podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i opłat lokalnych oraz określenia 

inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia inkaso przedstawiła  

L. Kardzis. 

W związku ze śmiercią sołtysa miejscowości Błońsko - pana Tadeusza Guziora powstała 

konieczność zmiany inkasenta. W dniu 09.01.2015 r. dokonano wyboru nowego sołtysa, 

którym został Pan Zygmunt Roguszka. Projekt uchwały przewiduje powołać nowo 

wybranego sołtysa na inkasenta. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/26/2015 w sprawie  zmiany Uchwały Nr XLVI/348/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie poboru w drodze inkasa podatku 

od nieruchomości, rolnego, leśnego i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu 

płatności dla inkasentów i wynagrodzenia inkaso stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

K) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

 

Najpierw, w imieniu Burmistrza, Skarbnik zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały 

polegającą na przesunięciu w wydatkach budżetu, w Dziale Kultura Fizyczna, kwoty  

23.970 zł : z rozdziału 92605 – zadania w zakresie kultury fizycznej, do rozdziału 92695 – 

pozostała działalność. Zmiana związana jest z projektem „Umiem pływać”.  
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Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawione autopoprawki, wobec czego 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawki pod głosowanie.  

Nad przyjęciem autopoprawki głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem autopoprawki głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta. 

 

Dalej Skarbnik przedstawiła projekt uchwały z uwzględnieniem przyjętej autopoprawki. 

Proponowane zmiany dotyczą : 
 

Załącznik nr 1,2 i 3 zadania zlecone  

Dz. 852  Pomoc społeczna  

Rozdz. 85215 Dodatki mieszkaniowe  - zadanie zlecone 

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego , pismo Nr FB-I.3111.11.2015.8 z dnia 27 

1.2015r. zwiększony został plan dotacji celowych  w kwocie : 114 zł  z przeznaczeniem na wypłatę 

zryczałtowanych dodatków energetycznych za I kwartał 2015 dla odbiorców wrażliwych energii 

elektrycznej oraz na koszy obsługi tego zadania realizowanego przez gminy w wysokości 2% .  

OPS w  wydatkach  kwotę : 114 zł  dz. 852 rozdz. 85215 § 3110 – 111,76 zł ,  § 4210 – 2,24 zł. 

Pozostałe dochody 

Dz. 600 Transport i łączność 

Rozdz. 60014 Drogi publiczne powiatowe . 

Zwiększenie dochodów w § 2320 o kwotę : 10.000 zł, dotacja celowa przeznaczona na zadanie z 

zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego w zakresie bieżącego utrzymania i ochrony dróg 

powiatowych w obszarze zabudowanym w 2015r. na terenie gminy Rakoniewice, na podstawie 

Uchwały  Nr III/28/2015 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 27.1.2015r. w sprawie powierzenia 

prowadzenia zadania publicznego Gminie Rakoniewice.  

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa  

Rozdz. 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami 

Zwiększenie dochodów w § 0470 o kwotę : 1.200 zł z tytułu oddania nieruchomości w trwały zarząd , 

na rzecz jednostek organizacyjnych gminy ( Biblioteka, OPS). 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe     

Szkoła Rakoniewice 

Zwiększenie dochodów z tytułu wypracowanych dochodów z wynajmu  § 0750 – 3.366,69 zł  , 

nagroda w konkursie „ Dziękuję nie truję” § 0970 – 5.000 zł. 

Szkoła Rostarzewo 

Zwiększenie dochodów z tytułu dofinansowania z Polskiej Akcji Humanitarnej w ramach programu 

PAJACYK ( umowa nr 86/PAJ/2014 )  w § 2700 : 3.795 zł.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Rozdz. 92695 Pozostała działalność 

Zwiększenie dochodów w § 2440 o kwotę: 23.500 zł na podstawie zawiadomienia Ministerstwa 

Sportu i Turystyki o przyznaniu ze środków Funduszu Zajęć Sportowych dla Uczniów – 

dofinansowanie na realizację w 2015r. zajęć sportowych dla uczniów w ramach projektu powszechnej 

nauki pływania „ Umiem pływać”  Umowa nr 2015/0050/2072/ZSdU/DS./0177/TP z dnia 6 lutego 

2015r. 

Zwiększenie dochodów ogółem : 46.975,69 zł.  
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Pozostałe wydatki 
Dz. 600 Transport i łączność 

Rozdz. 60014 Drogi publiczne powiatowe  

Zwiększenie wydatków bieżących w § 4300 o kwotę : 10.000 zł ,  na zadanie z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego w zakresie bieżącego utrzymania i ochrony dróg powiatowych w obszarze 

zabudowanym w 2014r. na terenie gminy Rakoniewice.  

Dz. 630 Turystyka 

Rozdz. 63003 Zadania w zakresie upowszechniania turystyki  

Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 3.000 zł , zmniejszenie § 4350 – 3.000 zł.  

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75023 UMG   

1. Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 22.600 zł , zmniejszenie § 4350 – 9.600 zł,  § 4370 – 13.000 zł  

2. Przesunięcie z wydatków bieżących do majątkowych  

Zmniejszenie wydatków w § 4170  o kwotę : 7.000 zł  

Zwiększenie wydatków majątkowych § 6060 – 6.000 zł zakup komputerów i oprogramowania  

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Rozdz. 75412 Ochotnicze Straże Pożarne  

Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

1) Zwiększenie § 4360 – 3.500 zł , zmniejszenie § 4350 – 2.000 zł,  § 4370 – 1.500 zł . 

2) Pozostałe przesunięcia dotyczące bieżących kosztów ochrony przeciwpożarowej ( składki od umów    

     zlecenia), zwiększenie § 4110 – 500 zł § 4120 –100 zł, zmniejszenie § 4280 – 600 zł. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80101 Szkoły Podstawowe  

Szkoła Rakoniewice  

1. Zwiększenie wydatków z uzyskanych dochodów w następujących paragrafach : § 4210  – 

3.366,69 zł ,   § 4240 – 5.000 zł ( utworzenie „ Izby Pamięci”, zakup pomocy dydaktycznych).  

2. Z tytułu zmiany przepisów  w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 6.818 zł , zmniejszenie § 4350 – 4.200 zł,  § 4370 – 2.618 zł  

Szkoła Rostarzewo 

1. Zwiększenie wydatków na realizację programu PAJACYK ( umowa nr 86/PAJ/2014 )  w § 4210 -  

3.795 zł.  

2. Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 3.000 zł , zmniejszenie § 4350 – 1.000 zł,  § 4370 – 2.000 zł  

3. Z tytułu przeniesienia kosztów utrzymania przedszkola ze szkoły podstawowej do kosztów 

przedszkola  

Zmniejszenia w następujących paragrafach :  § 3020 – 230 zł , § 4010  - 25.700 zł , § 4040 – 2.350 zł,             

§ 4110 – 4.815 zł,  § 4120 – 690 zł , § 4260  - 16.650 zł , § 4300 – 2.430 zł , § 4440 – 1.093,93 zł, § 

4520 – 330 zł. 

Szkoła Jabłonna   

1. Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 4.400 zł , zmniejszenie § 4350 – 800 zł,  § 4370 – 3.600 zł  

2. Z tytułu przeniesienia kosztów utrzymania przedszkola ze szkoły podstawowej do kosztów 

przedszkola oraz przesunięcia miedzy paragrafami dotyczące bieżącego utrzymania szkoły 

Zmniejszenia w następujących paragrafach :  § 3020 – 187 zł , § 4010  - 43.251 zł , § 4040 – 2.500 zł,             

§ 4110 – 7.400 zł,  § 4120 – 1.100 zł , § 4210 – 8.100 zł,  § 4260  - 25.000 zł , § 4270 – 1.200 zł,  § 

4300 – 17.500 zł , § 4360 – 1.120 zł, § 4410 – 1.000 zł,  § 4520 – 432 zł, zwiększenie § 4270 – 7.500 

zł. 

Szkoła Łąkie 

1. Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 2.000 zł , zmniejszenie § 4350 – 500 zł,  § 4370 – 1.500 zł  

2. Z tytułu przeniesienia kosztów utrzymania przedszkola ze szkoły podstawowej do kosztów 

przedszkola  
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Zmniejszenia w następujących paragrafach :  § 4210  - 2.625 zł , § 4260  - 6.480 zł , § 4270 – 5.500 zł,           

§ 4300 – 3.492 zł ,  § 4520 – 216 zł . 

Szkoła Ruchocice  

1. Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 2.150 zł , zmniejszenie § 4350 – 1.200 zł,  § 4370 – 950 zł  

2. Z tytułu przeniesienia kosztów utrzymania przedszkola ze szkoły podstawowej do kosztów 

przedszkola  

Zmniejszenia w następujących paragrafach :  § 3020 – 240 zł , § 4010  - 25.244 zł , § 4040 – 2.145 zł,             

§ 4110 – 4.683 zł,  § 4120 – 671 zł , § 4210 – 9.164 zł,  § 4230 – 70 zł,  § 4260  - 15.126 zł , § 4270 – 

34.000 zł,  § 4300 – 3.742 zł ,  § 4520 – 198 zł , § 4440 – 1.094 zł . 

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe   

UM  - podatek VAT w kwocie 18.551 zł   

W związku z podjęciem decyzji odliczenia podatku VAT dla inwestycji „ budowa hali widowiskowo- 

sportowej ( środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach ” podatnik 

Gmina Rakoniewice korzysta z prawa do odliczenia podatku VAT naliczonego związanego z 

działalnością zwolnioną i opodatkowaną oraz wynikającej z powyższego konieczności dokonania 

korekt rocznych ustalenia właściwej proporcji bazowej dla podatku naliczonego z nabycia środków 

trwałych i wartości niematerialnych i prawnych o wartości początkowej przekraczającej 15.000 zł , i 

tak w miesiącu I – 2015r. przypada do przekazania do US  kwota :  18.551 zł w § 4530. 

Rozdz. 80104    Przedszkola 

UMG - Przedszkola  

Zwiększenie wydatków ogółem : 12.966 zł na dofinansowanie kosztów uczęszczania dziecka 

zamieszkującego na terenie naszej gminy do przedszkola na terenie gminy Wolsztyn - 4.546 zł, do 

Publicznego Przedszkola w Łubnicy (gmina Wielichowo) – 4.600 zł, do Publicznego Przedszkola w 

Grodzisku Wlkp. - 3.220 zł, Prywatnego Przedszkola BOBO Wiercipięta w Grodzisku Wlkp. – 600 zł.   

Przedszkole Rakoniewice  

Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 2.900 zł , zmniejszenie § 4350 – 1.200 zł,  § 4370 – 1.700 zł  

Szkoła Rostarzewo 

Z tytułu przeniesienia kosztów utrzymania przedszkola ze szkoły podstawowej do kosztów przedszkola  

Zwiększenia w następujących paragrafach :  § 3020 – 230 zł , § 4010  - 25.700 zł , § 4040 – 2.350 zł,             

§ 4110 – 4.815 zł,  § 4120 – 690 zł , § 4260  - 16.650 zł , § 4300 – 2.430 zł , § 4440 – 1.093,93 zł, § 

4520 – 330 zł. 

Szkoła Jabłonna   

Z tytułu przeniesienia kosztów utrzymania przedszkola ze szkoły podstawowej do kosztów przedszkola  

Zwiększenia w następujących paragrafach :  § 3020 – 187 zł , § 4010  - 43.251 zł , § 4040 – 2.500 zł,             

§ 4110 – 7.400 zł,  § 4120 – 1.100 zł , § 4210 – 8.100 zł,  § 4260  - 25.000 zł , § 4270 – 1.200 zł,  § 

4300 – 10.000 zł , § 4360 – 1.120 zł, § 4410 – 1.000 zł,  § 4520 – 432 zł. 

Szkoła Łąkie 

Z tytułu przeniesienia kosztów utrzymania przedszkola ze szkoły podstawowej do kosztów przedszkola  

Zwiększenia w następujących paragrafach :  § 4210  - 2.625 zł , § 4260  - 6.480 zł , § 4270 – 5.500 zł,            

§ 4300 – 3.492 zł ,  § 4520 – 216 zł . 

Szkoła Ruchocice  

Zwiększenia w następujących paragrafach :  § 3020 – 240 zł , § 4010  - 25.244 zł , § 4040 – 2.145 zł,             

§ 4110 – 4.683 zł,  § 4120 – 671 zł , § 4210 – 9.164 zł,  § 4230 – 70 zł,  § 4260  - 15.126 zł , § 4270 – 

34.000 zł,  § 4300 – 3.742 zł ,  § 4520 – 198 zł , § 4440 – 1.094 zł , § 4700 – 1.045 zł . 

Rozdz. 80146   Doskonalenie i dokształcanie nauczycieli 

Szkoła Ruchocice  

Zmniejszenie wydatków w § 4700 – 1.045 zł  na wydatki w przedszkolu.              

Dz. 851 Ochrona zdrowia  

Rozdz. 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi 

Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 2.000 zł , zmniejszenie § 4350 – 2.000 zł.   

Dz. 852  Pomoc społeczna    

Rozdz. 85219 Ośrodek Pomocy Społecznej  
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Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 1.180 zł , zmniejszenie § 4350 – 720 zł,  § 4370 – 460 zł  

Dodatkowe zwiększenie wydatków w § 4520 – 400 zł ( opłata z tytułu trwałego zarządu ).  

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza   

Rozdz. 85495 Pozostała działalność   

Szkoła Rostarzewo 

Przesunięcie z wydatków bieżących do majątkowych  

Zmniejszenie wydatków w § 4210  o kwotę :  30.000 zł ( planowane na zakup sprzętu muzycznego) 

Zwiększenie wydatków majątkowych § 6060 – 30.000 zł  

Zadanie :  zakup sprzętu muzycznego ( tuby)  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  

Rozdz. 92105 Pozostałe zadania w zakresie kultury 

Zmniejszenie wydatków na organizację imprez kulturalnych w § 4300 o kwotę :  31.517 zł celem 

zabezpieczenia środków na podatek VAT  i dotacje dla przedszkoli.   

Rozdz. 92116 Biblioteki  

Zwiększenie w § 2480 o kwotę : 800 zł dotacji podmiotowa na działalność instytucji kultury na 

prowadzenie działalności z zakresu prowadzenia bibliotek w tym utrzymania obiektów , w których 

prowadzona jest działalność.  

Rozdz. 92118 Muzea  

Z tytułu zmiany przepisów w klasyfikacji dochodów i wydatków od 1 stycznia 2015r.  

Zwiększenie § 4360 – 1.900 zł , zmniejszenie § 4350 – 700 zł, § 4370 – 1.200 zł.  

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami   

Wydatki majątkowe  

Zwiększenie wydatków na projekt realizowany w ramach Priorytetu Programu Operacyjnego Rozwój 

kultury i zachowanie dziedzictwa kulturowego pn. „ Rewitalizacja zabytkowego ratusza w 

miejscowości Rostarzewo oraz jego zmiana użytkowania z przeznaczeniem na regionalną Izbę 

Pamięci”.  

Wydatki poza projektem  § 6050 – 1.000 zł.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Rozdz. 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej 

Przesunięcie wydatków bieżących planowanych w wydatkach budżetu na realizację zajęć sportowych 

dla uczniów w ramach projektu powszechnej nauki pływania „ Umiem pływać” z § 4170 – 11.000 zł i 

§ 4300 12.970 zł do rozdz. 92695.  

Rozdz. 92695 Pozostała działalność 

Zwiększenie wydatków o kwotę: 47.470 zł na realizację w 2015r. zajęć sportowych dla uczniów w 

ramach projektu powszechnej nauki pływania „ Umiem pływać” . Kwota : 23.500 zł w § 4300  z 

przyznanej dotacji, natomiast kwota : 23.970 zł przesunięta z rozdz. 92605 gdzie zabezpieczono środki 

udziału gminy na realizację opisanego wyżej programu. 

 

Zwiększenie wydatków ogółem : 46.975,69 zł.  

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały.  

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/27/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki przedstawiła J. Nolka. 

Na podstawie ustawy o funduszu sołeckim Rada Miejska rozstrzyga o wyodrębnieniu  

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki, podejmując uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała o wyrażeniu zgody ma  zastosowanie do kolejnych lat budżetowych następujących 

po roku, w którym została podjęta. Podjęcie ww. uchwały powinno pozwolić na 

upowszechnienie idei samorządowej, poprawie warunków życia mieszkańców oraz 

pobudzenie aktywności obywatelskiej mieszkańców obszarów wiejskich.  

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na wyodrębnienie w budżecie Gminy Rakoniewice  

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie zgłosili uwag, ani wniosków. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/28/2015 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje.  

Mecenas L. Blaszka odnosząc się do prośby radnego D. Wajsa o podanie konkretnej 

podstawy prawnej mówiącej o głosowaniu nad zmianą porządku obrad wyjaśniła, że mówi  

o tym art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Burmistrz Gerard Tomiak poprosił o pobranie ulotek dotyczących systemu informacji 

udzielanych przez samorząd za pośrednictwem sms’ów. Wszyscy mieszkańcy Gminy również 

takie ulotki otrzymają. Burmistrz poprosił o reklamowanie tego systemu, żeby jak najwięcej 
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osób do niego się zalogowało. Dodał, że jest to najszybszy sposób informowania szczególnie 

o bieżących zagrożeniach, ale także o wszelkich aktywnościach na terenie naszej Gminy. 

 

Radna G. Cielecka potwierdziła, że ten system już u nas funkcjonuje i to bardzo dobrze. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 11. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad IV Sesji VII kadencji Rady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 23 lutego 2015 r.  

 

 

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 

 

 

 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja na temat funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach  

w roku 2014. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie - za rok 2014. 

6. Wypowiedź radnego D. Wajsa w sprawie Winnicy. 

7. Uchwała Nr IV/18/2015 w sprawie rozpatrzenia skargi. 

8. Uchwała Nr IV/19/2015 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 
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świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania" na lata 2014 – 2020. 

9. Uchwała Nr IV/20/2015 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin  

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014 – 2020. 

10. Uchwała Nr IV/21/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 

Rakoniewice udziału w drodze wewnętrznej. 

11. Uchwała Nr IV/22/2015 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Rakoniewice. 

12. Uchwała Nr IV/23/2015 w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego  

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice  

i Powiatem Wolsztyńskim w roku 2015. 

13. Uchwała Nr IV/24/2015 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego. 

14. Uchwała Nr IV/25/2015 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 

15. Uchwała Nr IV/26/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/348/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie poboru w drodze inkasa 

podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego i opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, 

terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia inkaso,. 

16. Uchwała Nr IV/27/2015 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2015 rok. 

17. Uchwała Nr IV/28/2015 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 
 


